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Internet Naslov Ob prelomu leta: Gradbeništvo negotovo v 2020 (tema)

Zaporedna št.
1

Medij Sta.si, Slovenija

Rubrika, Datum Slovensko gospodarstvo; 31. 12. 2019

Stran v zbirki:
5

Avtor STA

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...opešal. Pri tem so podjetja zaskrbljena tudi zaradi skromnega števila razpisov za projekte prometne infrastrukture," je 
za STA povedal direktor Zbornice  in industrije gradbenega materiala pri GZS Jože Renar. Negotovo v letogradbeništva
2020, veliko odvisno od države Renar ob podatkih glede izvedenih del upa, da so... 

Internet Naslov Ljubljana v letu 2019: trgovina Ikea bo zgrajena pred novo narodno in univerzitetno 
knjižnico

Zaporedna št.
2

Medij Dnevnik.si, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 31. 12. 2019

Stran v zbirki:
11

Avtor Peter Pahor

Teme Gradbeni zakon

Povzetek
...Fotografije 1/10 Leto 2019 smo v ljubljanski redakciji Dnevnika začeli s poročanjem o manevrih poslovneža Joca 
Pečečnika, ki je prek nove  poskusil ponovno zagnati nasedli projekt prenove Plečnikovega gradbene zakonodaje
stadiona za Bežigradom. Do danes ni jasno, ali mu bo to kljub ostremu nasprotovanju sosedov... 

Internet Naslov Ljubljana v letu 2019: trgovina Ikea bo zgrajena pred novo narodno in univerzitetno 
knjižnico

Zaporedna št.
3

Medij Times.si, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 31. 12. 2019

Stran v zbirki:
17

Avtor Peter Pahor

Teme Gradbeni zakon

Povzetek
...katere naj bi bil vpleten župan. Leto 2019 smo v ljubljanski redakciji Dnevnika začeli s poročanjem o manevrih 
poslovneža Joca Pečečnika, ki je prek nove  poskusil ponovno zagnati nasedli projekt prenove gradbene zakonodaje
Plečnikovega stadiona za Bežigradom. Do danes ni jasno, ali mu bo to kljub ostremu nasprotovanju sosedov... 

Internet Naslov Združitev ponudnikov programskih rešitev

Zaporedna št.
4

Medij Times.si, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 31. 12. 2019

Stran v zbirki:
18

Avtor Cveto Zaplotnik

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...partner slovenskih proizvodnih podjetij s ponudbo informacijskih rešitev za digitalizacijo poslovanja, poleg tega nudi 
tudi rešitve za storitveno dejavnost,  ter za podjetja, ki se ukvarjajo z zbiranjem in s predelavo odpadkov. Zgradbeništvo
združitvijo obeh podjetij je Slovenija dobila močnega ponudnika lastnih informacijskih... 

Internet Naslov Kaj nam je prineslo leto 2019?

Zaporedna št.
5

Medij Pomurec.com, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 31. 12. 2019

Stran v zbirki:
25

Avtor Unknown

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...v celotni EU-28, le da se je kazalnik gospodarske klime letos tam znižal še nekoliko izraziteje kot pri nas. Letos je 
zaupanje najizraziteje upadlo v , v predelovalnih dejavnostih in med potrošniki. Med potrošniki se je gradbeništvu
poslabšalo predvsem mnenje o splošnih gospodarskih razmerah v državi. Večji pridelek... 
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Internet Naslov Združitev ponudnikov programskih rešitev

Zaporedna št.
6

Medij Gorenjskiglas.si, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 31. 12. 2019

Stran v zbirki:
26

Avtor Cveto Zaplotnik

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...partner slovenskih proizvodnih podjetij s ponudbo informacijskih rešitev za digitalizacijo poslovanja, poleg tega nudi 
tudi rešitve za storitveno dejavnost,  ter za podjetja, ki se ukvarjajo z zbiranjem in s predelavo odpadkov. Zgradbeništvo
združitvijo obeh podjetij je Slovenija dobila močnega ponudnika lastnih informacijskih... 

Internet Naslov Gradbeništvo negotovo v 2020

Zaporedna št.
7

Medij Findinfo.si, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 31. 12. 2019

Stran v zbirki:
29

Avtor STA

Teme Gradbeništvo, graditev

Povzetek
...opešal. Pri tem so podjetja zaskrbljena tudi zaradi skromnega števila razpisov za projekte prometne infrastrukture," je 
za STA povedal direktor Zbornice  in industrije gradbenega materiala pri GZS Jože Renar. Negotovo v letogradbeništva
2020, veliko odvisno od države Renar ob podatkih glede izvedenih del upa, da so... 

Internet Naslov Zgodilo se je v letu 2019

Zaporedna št.
8

Medij Notranjskoprimorske.si, Slovenija

Rubrika, Datum Ostalo; 31. 12. 2019

Stran v zbirki:
32

Avtor Unknown

Teme Gradbeni zakon

Povzetek
...da »nelegalno in po domače«gradi primarni vodovod med Viševkom in Žago.»Gradi se brez projektne dokumentacije,
brez gradbenega dovoljenja in krši se . Na obtožbe so se odzvali tudi na občini. https://gradbeni zakon
notranjskoprimorske.si/2019/12/komunala-cerknica-loska-dolina-vodovod-gradi-nelegalno-in-po-domace/... 
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Ob prelomu leta: Gradbeništvo negotovo v 2020 
(tema)
Leto 2019 se je začelo z visoko rastjo gradbenih del, ki pa so v drugi polovici leta začela upadati. Veliki gradbinci naj bi 
poslovali podobno kot lani, za prihodnje leto pa so negotovi in v veliki meri računajo na državne investicije.
Leto se po začetnem optimizmu končuje podobno kot lansko. Začelo se je zelo optimistično z visoko rastjo obsega 
izvedenih del, ki je v prvem četrtletju dosegla več kot 23 odstotkov, v drugem se je začela umirjati, v tretjem je bil v panogi
precejšen padec, ki se je nadaljeval tudi v zadnjem četrtletju. Tako je po 10 mesecih rast del znašala 4,8 odstotka, pri tem
del na stavbah za 2,7 odstotka, na gradbenih inženirskih objektih pa 5,7 odstotka.
"Tudi v zadnjih dveh mesecih lahko pričakujemo nadaljnje padanje in verjetno bomo do konca leta beležili le še minimalno
rast, ki bo verjetno nižja od treh odstotkov. Očitno je investitorski zagon opešal. Pri tem so podjetja zaskrbljena tudi zaradi
skromnega števila razpisov za projekte prometne infrastrukture," je za  povedal direktor Zbornice gradbeništva in STA
industrije gradbenega materiala pri  Jože Renar.GZS
Negotovo v leto 2020, veliko odvisno od države
Renar ob podatkih glede izvedenih del upa, da so podjetja uspela izboljšati poslovne rezultate, saj je bila dodana vrednost
na zaposlenega v letu 2018 kljub že drugemu zaporednemu letu rasti še vedno med najnižjimi v primerjavi z drugimi 
dejavnostmi, dosegla je namreč 71 odstotkov povprečja vseh gospodarskih dejavnosti v Sloveniji.
"Zato ni čudno, da gre večina za plače, ki so lani dosegale le 76 odstotkov povprečja plač v gospodarskih družbah v 
Sloveniji. Dobički so, kljub pogostim medijskim pretiravanjem o bajnih zaslužkih v gradbeništvu v času konjunkture, 
skromni, saj upoštevaje obseg čistih prihodkov od prodaje dosegajo le 72 odstotkov povprečja slovenskih gospodarskih 
družb. Tako za razvoj ostaja premalo," opozarja Renar.
V Kolektorju, ki je ob skupnem upoštevanju družb Kolektor Koling in Kolektor  največji gradbinec v državi, ocenjujejo, CPG
da bodo rezultati v obeh družbah podobni lanskim. Kot so povedali za  so z letom 2019 zadovoljni, saj so dosegli STA,
zastavljene cilje. Kolektor Koling je imel lani 123,3 milijona evrov prihodka in 3,4 milijona evrov čistega dobička, Kolektor 

 120,1 milijona evrov prihodka in 3,2 milijona evrov čistega dobička.CPG
"Obeti za leto 2020 so malce bolj negotovi, saj bo gradbeništvo v Sloveniji v veliki meri odvisno od večjih projektov, kot sta
tretja razvojna os in drugi tir. Njihov začetek je tudi pogoj, da lahko ohranimo trenuten obseg gradbenih poslov tudi v 
prihodnjem letu," so povedali v Kolektorju.
Ocenjujejo, da imajo za začetek prihodnjega leta zmogljivosti dobro zasedene, nato pa se jim bodo, odvisno od 
posameznih projektov, sproščale. "Ohlajanje je trenutno opazno pri državnih investicijah na področju cestne infrastrukture
, kjer je zaznati precejšen upad naročil Direkcije  za infrastrukturo kot glavnega naročnika ter tudi ohlajanje investicij s RS
strani zasebnih naročnikov. Ugotavljamo, da se država očitno ne drži obljubljenega šestletnega drsnega plana investicij, 
in to že po nepolnih treh letih, odkar je sprejela te zaveze," so dodali v Kolektorju.
V Pomgradu, po prihodkih tretjem največjem gradbincu, letos plana ne bodo dosegli, so pa kljub temu zadovoljni s 
poslovanjem skupine. "Nedoseganje planskih številk je predvsem posledica zakasnitve pričetka nekaterih že podpisanih 
pogodb," je za  povedal predsednik uprave Pomgrada Iztok Polanič.STA
Kakšno bo letošnje poslovanje, ne razkrivajo. "Poslovnega rezultata v primerjavi z lanskim ne moremo komentirati, saj bi 
bilo nekorektno predstavljati finančne kazalnike v času, ko leto še ni zaključeno," je sredi decembra dejal Polanič.
V Pomgradu že opažajo ohlajanje gospodarstva, še posebej pri podjetjih, ki delujejo na nemškem in italijanskem trgu. Od 
leta 2017 upada tudi število izdanih gradbenih dovoljenj, kar dolgoročno za gradbeništvo ne pomeni nič dobrega, pravijo v
družbi.
"Kljub temu pa ostajamo zmerno optimistični za naslednje leto in upamo, da bo ta nihanja in ohlajanje uravnotežila tudi 
država z infrastrukturnimi projekti," je povedal Polanič.
Renar ocenjuje, da bodo razmere za slovensko gradbeništvo v letu 2020 "zelo nepredvidljive, saj nas čakajo nove 
pomembne odločitve na državnih projektih za izgradnjo drugega tira in tretje razvojne osi". "Skupni obseg del bi sicer 
moral ostati podoben letošnjemu. Toda če bo pomemben del naročil šel v roke tujcem bo to imelo izjemno negativne 
posledice na slovensko gradbeništvo, zaposlene, razvoj dejavnosti,  kakor tudi na razvoj gradbenih poklicev v BDP,
Sloveniji," je dodal.
Zbornica opozarja na damping izvajalcev iz tretjih držav
Javno naročanje v gradbeništvu z več kot 50-odstotnim deležem na trgu še naprej največji naročnik. "Ob tem pa država 
brez izločanja neobičajno nizkih ponudb, ki gredo v gradbeništvu, kjer strošek dela v povprečju predstavlja prek 50 
odstotkov vseh stroškov, izključno na račun prenizko ocenjene vrednosti vloženega dela, izvaja izjemen socialni pritisk na 
dejavnost in zaposlene," opozarja Renar.O
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"Tu pa država z nedomišljeno zakonodajo in šibkimi inšpekcijskimi službami dopušča socialni damping v dejavnosti, še 
več, z vabljenjem izvajalcev iz tretjih držav z najnižjimi socialnimi standardi v Evropi načrtno ruši težko dosežene 
dogovore socialnih partnerjev v socialnem dialogu v gradbeništvu - Kolektivno pogodbo gradbenih dejavnosti, saj se 
dobro zaveda, da ta zavezuje le del slovenskih podjetij, ostalim, med njimi tudi tujcem, pa je ni treba spoštovati," je dejal.
Pri tem opozarja, da Slovenija vabi celo izvajalce iz držav, ki niso podpisnice vladnega sporazuma o javnih naročilih (GPA

 sklenjenega v okviru Svetovne trgovinske organizacije  kar Evropska komisija v smernicah o udeležbi ), (WTO),
ponudnikov in blaga tretje države na trgu javnih naročil  objavljenih julija letos, odločno odsvetuje.EU,
"Avstrija je to storila že pri naročilu izvajalca na karavanškem predoru brez čakanja na EU-smernice in razpis odprla 
izključno za članice  pridružene članice in Švico. Tunel uspešno gradi avstrijsko podjetje, pri nas pa smo se dve leti EU,
prepirali in na koncu sprejeli odločitev o turškem izvajalcu, ki je v škodo našega  ki nam jo  jasno odsvetuje, BDP, EU
slovenska javnost in politika pa jo sprejemajo kot 'veliko gospodarsko pridobitev'. Posledice nikakor ne bodo le 
gospodarske, učinkovale bodo na naši pokojninsko in zdravstveno blagajno, zbrane davke od plač, široko potrošnjo v 
Sloveniji, na izobraževalni sistem. Ob tem pa še najbolj čudi, da vsi tuji veliki investitorji, ki prihajajo v Slovenijo najemajo 
za svoje projekte izključno slovenske izvajalce," je do izbora turškega Cengiza za gradnjo druge cevi predora Karavanke 
kritičen Renar.
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Ljubljana v letu 2019: trgovina Ikea
bo zgrajena pred novo narodno in
univerzitetno knjižnico
Ob vstopu v novo leto smo pripravili pregled dogodkov, ki so zaznamovali
Ljubljano v letu 2019. Tudi to leto je bilo v znamenju gradbenih del, podatkov o
čedalje dražjih nepremičninah in domnevnih nezakonitostih, v katere naj bi bil
vpleten župan.

LJUBLJANA V LETU 2019

Peter Pahor
31. december 2019

 31. december 2019 8:00
Predviden čas branja: 7 min

15 min Bitka za ideološko
usmeritev
laburistov

30 min Upravna
inšpekcija:
neskončno
čakanje na
državljanstvo »ni
opravičljivo«

45 min Ljubljana v letu
2019: trgovina
Ikea bo zgrajena
pred novo
narodno in
univerzit...

1 ura Najodmevnejši
spodrsljaji
slovenskega
športa v 2019

1 ura Svetlana
Jakimovska
Rodić, grafičarka
in slikarka:
Neponovljiva sled
življenja

Vse objave

NAJNOVEJŠE

PREVIOUS

Ikea začela graditi trgovino v Ljubljani (Foto: Bojan Velikonja)

NEXT

Leto 2019 smo v ljubljanski redakciji Dnevnika začeli
s poročanjem o manevrih poslovneža Joca
Pečečnika, ki je prek nove gradbene zakonodaje

Dnevnik.si
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15 min Bitka za ideološko
usmeritev
laburistov

30 min Upravna
inšpekcija:
neskončno
čakanje na
državljanstvo »ni
opravičljivo«

45 min Ljubljana v letu
2019: trgovina
Ikea bo zgrajena
pred novo
narodno in
univerzit...

1 ura Najodmevnejši
spodrsljaji
slovenskega
športa v 2019

1 ura Svetlana
Jakimovska
Rodić, grafičarka
in slikarka:
Neponovljiva sled
življenja

Vse objave

NAJNOVEJŠE

poskusil ponovno zagnati nasedli projekt prenove
Plečnikovega stadiona za Bežigradom. Do danes ni
jasno, ali mu bo to kljub ostremu nasprotovanju
sosedov tudi uspelo, čeprav uživa neomajno
podporo ljubljanske občine, ki je tudi partnerica v tem
projektu.

Kljub številnim drugim nasedlim projektom v Ljubljani
– predvsem državnim – so tudi letošnje leto
zaznamovale številne naložbe, občina je prenovila
več cest, nadaljuje projekt prenove ulic v središču
mesta (Gosposvetska, Trubarjeva, Poljanska,
Tavčarjeva …) in vse kaže, da se bo to nadaljevalo
tudi prihodnje leto, ko naj bi po podatkih o branosti
člankov bila zaključena naložba, ki jo v Ljubljani
najbolj nestrpno pričakujemo. To ni nova narodna in
univerzitetna knjižnica, za katero država spet nima
denarja, temveč prva Ikea v Sloveniji.

Ikea začela graditi trgovino v
Ljubljani
V začetku avgusta je Ikea dobila gradbeno
dovoljenje za svojo prvo trgovino v Sloveniji, ki jo
bodo do jeseni zgradili pri ljubljanskem
nakupovalnem središču BTC. Raztezala se bo na
več kot 31.000 kvadratnih metrih, zaposlovala bo do
300 ljudi, v ponudbi pa bo imela skoraj 10.000
izdelkov. Uredili bodo tudi otroško igrišče,
restavracijo s 450 sedeži, bistro, prodajalno švedske
hrane ter parkirišče za več kot 170 koles in 1000
avtomobilov. Krasil jo bo tudi 50-metrski oglasni
stolp, ki bo recimo višji od minareta islamskega
versko-kulturnega centra.

Obeta se zanimivo sojenje
zaradi Stožic
Ljubljanski župan Zoran Janković je vse pogosteje
gost sodišč. Letos se je moral zagovarjati zaradi
obtožb podkupovanja v zadevi Gratel, v kateri je bil
marca nepravnomočno oproščen, konec novembra
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15 min Bitka za ideološko
usmeritev
laburistov

30 min Upravna
inšpekcija:
neskončno
čakanje na
državljanstvo »ni
opravičljivo«

45 min Ljubljana v letu
2019: trgovina
Ikea bo zgrajena
pred novo
narodno in
univerzit...

1 ura Najodmevnejši
spodrsljaji
slovenskega
športa v 2019

1 ura Svetlana
Jakimovska
Rodić, grafičarka
in slikarka:
Neponovljiva sled
življenja

Vse objave

NAJNOVEJŠE

pa je bila proti njemu vložena obtožnica zaradi
domnevnega napeljevanja h kaznivemu dejanju, ker
naj bi na tedanjega direktorja Energetike Ljubljana
Hrvoja Draškovića pritiskal, naj podjetje kupi prostor
za centralno hladilno strojnico v Stožicah le zato, da
bi takrat že finančno obubožani Grep pridobil
potrebna sredstva za dokončanje športnega parka
Stožice.

Življenje v Ljubljani čedalje
dražje
Leto so zaznamovale številne podražitve. Februarja
so se podražile parkirnine v (ožjem) mestnem
središču, vožnja z mestnimi avtobusi in grobnine na
ljubljanskih pokopališčih. Marca je podjetje VO-KA v
povprečju storitve podražilo za dobrih 70 centov, v
javnem podjetju Snaga pa so zneske na položnicah
dvignili za povprečno 1,65 evra. A še najbolj občutne
so bile sredi leta podražitve vrtcev, ki so bile kar 14-
odstotne. Omeniti je treba še blamažo pri uvedbi
letne vozovnice za LPP, ki stane kar 365 evrov, zato
se je zanjo odločila le peščica potnikov.

Projekt NUK II dalje, a na
majavih temeljih
Maja letos so na ministrstvu za izobraževanje,
znanost in šport podpisali 1,6 milijona evrov vreden
dodatek k projektni dokumentaciji za novo narodno
in univerzitetno knjižnico, kar bo izbranim arhitektom
iz biroja Bevk Perović omogočilo dokončanje
projektov. Kdaj bodo na ministrstvu zagotovili še
denar za gradnjo, za zdaj ni jasno, obeti pa niso
dobri, saj v proračunih za leti 2020 in 2021 za to ni
sredstev. Po napovedih bi za gradnjo potrebovali
skoraj 50 milijonov evrov, na ministrstvu pa omenjajo
možnost, da bi projekt sofinancirali z evropskimi
sredstvi.

Dnevnik.si 31.12.2019 
TorekDržava: Slovenija

08:00

https://www.dnevnik.si/1042918323/lokalno/ljubljan... 3 / 6

Dnevnik.si 31.12.2019 
TorekDržava: Slovenija

Kazalo

08:00

https://www.dnevnik.si/1042918323/lokalno/ljubljan...

8

https://www.dnevnik.si/1042918323/lokalno/ljubljana/ljubljana-v-letu-2019-trgovina-ikea-bo-zgrajena-pred-novo-narodno-in-univerzitetno-knjiznico


O
bj

av
e 

so
 n

am
en

je
ne

 in
te

rn
i u

po
ra

bi
 v

 s
kl

ad
u 

z 
od

lo
čb

am
i Z

AS
P 

in
 s

e 
br

ez
 s

og
la

sj
a 

im
et

ni
ka

 p
ra

vi
c 

ne
 s

m
ej

o 
pr

os
to

 ra
zm

no
že

va
ti 

in
 d

is
tri

bu
ira

ti!

15 min Bitka za ideološko
usmeritev
laburistov

30 min Upravna
inšpekcija:
neskončno
čakanje na
državljanstvo »ni
opravičljivo«

45 min Ljubljana v letu
2019: trgovina
Ikea bo zgrajena
pred novo
narodno in
univerzit...

1 ura Najodmevnejši
spodrsljaji
slovenskega
športa v 2019

1 ura Svetlana
Jakimovska
Rodić, grafičarka
in slikarka:
Neponovljiva sled
življenja

Vse objave

NAJNOVEJŠE

Gradbena dela na Cukrarni v
polnem zagonu
Več kot 21 milijonov evrov – evropskih sredstev je za
13 milijonov – vreden projekt preobrazbe nekdanje
Cukrarne v muzej sodobne umetnosti teče po
načrtih. Delavci Strabaga so utrdili opečnate stene,
porušili notranjost, odstranili streho in jo že
nadomestili z jekleno konstrukcijo. Ljubljanska
občina zaključek projekta načrtuje do pomladi 2021.
Razstavna galerija se bo razprostirala na 2800
kvadratnih metrih, v stavbi bodo še prostor za
performanse in glasbo, jazz klub in restavracija, v
kleti pa bo mogoče izvajati delavnice. Tudi zunanja
ureditev – južno dvorišče – bo lahko prireditveni
prostor.

Cene nepremičnin podirale
stare rekorde
Cene nepremičnin v Ljubljani so letos prvič presegle
raven iz leta 2008. Za kvadratni meter rabljenega
stanovanja je bilo v prvem polletju v povprečju treba
odšteti skoraj 2800 evrov, rabljena stanovanja na bolj
zaželenih lokacijah pa so se prodajala po še višji
ceni. Investitorji so se tako kot leta 2008 osredotočili
predvsem na gradnjo nadstandardnih, luksuznih ali
prestižnih stanovanj, ki v večini primerov sploh ne
upravičujejo vseh teh superlativov. V drugi polovici
leta se je po statistiki začela rast cen umirjati in nihče
ne bo presenečen, če se bo trend prihodnje leto
obrnil.

Soseska na Brdu se še širi
Oktobra je republiški stanovanjski sklad začel graditi
498 stanovanj soseske Novo Brdo, ki bodo v celoti
namenjena najemu in naj bi jih dokončali jeseni leta
2021. Najemnina naj bi znašala od šest do osem
evrov na kvadratni meter. Še nekaj mesecev prej je v
bližini gradnjo najemnih stanovanj zagnal ljubljanski
stanovanjski sklad, ki naj bi tu dokončal 174
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15 min Bitka za ideološko
usmeritev
laburistov

30 min Upravna
inšpekcija:
neskončno
čakanje na
državljanstvo »ni
opravičljivo«

45 min Ljubljana v letu
2019: trgovina
Ikea bo zgrajena
pred novo
narodno in
univerzit...

1 ura Najodmevnejši
spodrsljaji
slovenskega
športa v 2019

1 ura Svetlana
Jakimovska
Rodić, grafičarka
in slikarka:
Neponovljiva sled
življenja

Vse objave

NAJNOVEJŠE

najemnih stanovanj. To bosta eni največjih investicij
v javna najemna stanovanja, ki predstavljata tudi
nekakšen preobrat od gradnje lastniških h gradnji
najemnih stanovanj, ki jih sploh v Ljubljani krvavo
primanjkuje.

Džamija bliže dokončanju
Približno leto in pol po ustavljeni gradnji islamskega
versko-kulturnega centra so letos na gradbišču
znova zabrneli gradbeni stroji. Islamski skupnosti v
Sloveniji je namreč uspelo pridobiti novo
večmilijonsko katarsko donacijo, s katero bodo lahko
dokončali gradnjo.

Kanal C0 glavni okoljski
problem
Potem ko je ljubljanska občina že zgradila več kot
polovico povezovalne kanalizacijske cevi, ki bi prek
Broda, Ježice, Tomačevega in Sneberij povezala
Medvode in Vodice s posodobljeno čistilno napravo v
Zalogu, so na okoljskem ministrstvu ugotovili, da je
pri izdaji dovoljenj za gradnjo prišlo do več kršitev.
Glavni problem naj bi bil, da občini za kanal ni bilo
treba izvesti presoje vplivov na okolje in zdi se, da
bodo sedaj vztrajali pri tem, da se ta presoja naredi
vsaj za manjkajoči del. Kaj se bo zgodilo, če bi ta
presoja pokazala, da bi bili vplivi na okolje preveč
škodljivi, za zdaj ni jasno.

Ekspresna rešitev za nelegalno
odlagališče sredi mesta
Delavci občinskega podjetja VO-KA Snaga so po
nalogu občinske inšpekcije le nekaj dni po našem
prvem članku o nezakonito odloženih odpadkih na
območju nekdanjega Papir servisa v Mostah te v
začetku decembra odpeljali. S tem so na ljubljanski
občini ekspresno rešili problem, za katerega se je
sprva zdelo, da se bo vlekel še mesece. V
kompleksu so bili odloženi tudi nekomunalni odpadki,
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15 min Bitka za ideološko
usmeritev
laburistov

30 min Upravna
inšpekcija:
neskončno
čakanje na
državljanstvo »ni
opravičljivo«

45 min Ljubljana v letu
2019: trgovina
Ikea bo zgrajena
pred novo
narodno in
univerzit...

1 ura Najodmevnejši
spodrsljaji
slovenskega
športa v 2019

1 ura Svetlana
Jakimovska
Rodić, grafičarka
in slikarka:
Neponovljiva sled
življenja

Vse objave

NAJNOVEJŠE

med katere spadajo tudi nevarni odpadki in za katere
je pristojen republiški inšpektorat za okolje in prostor,
kjer so postopek vodili precej zmedeno.

Dnevnik.si 31.12.2019 
TorekDržava: Slovenija

08:00

https://www.dnevnik.si/1042918323/lokalno/ljubljan... 6 / 6

Dnevnik.si 31.12.2019 
TorekDržava: Slovenija

Kazalo

08:00

https://www.dnevnik.si/1042918323/lokalno/ljubljan...

11

https://www.dnevnik.si/1042918323/lokalno/ljubljana/ljubljana-v-letu-2019-trgovina-ikea-bo-zgrajena-pred-novo-narodno-in-univerzitetno-knjiznico


O
bj

av
e 

so
 n

am
en

je
ne

 in
te

rn
i u

po
ra

bi
 v

 s
kl

ad
u 

z 
od

lo
čb

am
i Z

AS
P 

in
 s

e 
br

ez
 s

og
la

sj
a 

im
et

ni
ka

 p
ra

vi
c 

ne
 s

m
ej

o 
pr

os
to

 ra
zm

no
že

va
ti 

in
 d

is
tri

bu
ira

ti!

Ljubljana v letu 2019: trgovina Ikea
bo zgrajena pred novo narodno in
univerzitetno knjižnico
Ob vstopu v novo leto smo pripravili pregled dogodkov, ki so zaznamovali
Ljubljano v letu 2019. Tudi to leto je bilo v znamenju gradbenih del, podatkov o
čedalje dražjih nepremičninah in domnevnih nezakonitostih, v katere naj bi bil
vpleten župan.

LJUBLJANA V LETU 2019

Peter Pahor
31. december 2019

 31. december 2019 8:00
Predviden čas branja: 7 min

PREVIOUS

Ikea začela graditi trgovino v Ljubljani (Foto: Bojan Velikonja)

NEXT

Leto 2019 smo v ljubljanski redakciji Dnevnika začeli
s poročanjem o manevrih poslovneža Joca
Pečečnika, ki je prek nove gradbene zakonodaje
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poskusil ponovno zagnati nasedli projekt prenove
Plečnikovega stadiona za Bežigradom. Do danes ni
jasno, ali mu bo to kljub ostremu nasprotovanju
sosedov tudi uspelo, čeprav uživa neomajno
podporo ljubljanske občine, ki je tudi partnerica v tem
projektu.

Kljub številnim drugim nasedlim projektom v Ljubljani
– predvsem državnim – so tudi letošnje leto
zaznamovale številne naložbe, občina je prenovila
več cest, nadaljuje projekt prenove ulic v središču
mesta (Gosposvetska, Trubarjeva, Poljanska,
Tavčarjeva …) in vse kaže, da se bo to nadaljevalo
tudi prihodnje leto, ko naj bi po podatkih o branosti
člankov bila zaključena naložba, ki jo v Ljubljani
najbolj nestrpno pričakujemo. To ni nova narodna in
univerzitetna knjižnica, za katero država spet nima
denarja, temveč prva Ikea v Sloveniji.

Ikea začela graditi trgovino v
Ljubljani
V začetku avgusta je Ikea dobila gradbeno
dovoljenje za svojo prvo trgovino v Sloveniji, ki jo
bodo do jeseni zgradili pri ljubljanskem
nakupovalnem središču BTC. Raztezala se bo na
več kot 31.000 kvadratnih metrih, zaposlovala bo do
300 ljudi, v ponudbi pa bo imela skoraj 10.000
izdelkov. Uredili bodo tudi otroško igrišče,
restavracijo s 450 sedeži, bistro, prodajalno švedske
hrane ter parkirišče za več kot 170 koles in 1000
avtomobilov. Krasil jo bo tudi 50-metrski oglasni
stolp, ki bo recimo višji od minareta islamskega
versko-kulturnega centra.

Obeta se zanimivo sojenje
zaradi Stožic
Ljubljanski župan Zoran Janković je vse pogosteje
gost sodišč. Letos se je moral zagovarjati zaradi
obtožb podkupovanja v zadevi Gratel, v kateri je bil
marca nepravnomočno oproščen, konec novembra
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10 min Šarec v novoletni
poslanici z željo,
da se ne bi
prepirali zaradi
politike

35 min Bitka za ideološko
usmeritev
laburistov

NAJNOVEJŠE

pa je bila proti njemu vložena obtožnica zaradi
domnevnega napeljevanja h kaznivemu dejanju, ker
naj bi na tedanjega direktorja Energetike Ljubljana
Hrvoja Draškovića pritiskal, naj podjetje kupi prostor
za centralno hladilno strojnico v Stožicah le zato, da
bi takrat že finančno obubožani Grep pridobil
potrebna sredstva za dokončanje športnega parka
Stožice.

Življenje v Ljubljani čedalje
dražje
Leto so zaznamovale številne podražitve. Februarja
so se podražile parkirnine v (ožjem) mestnem
središču, vožnja z mestnimi avtobusi in grobnine na
ljubljanskih pokopališčih. Marca je podjetje VO-KA v
povprečju storitve podražilo za dobrih 70 centov, v
javnem podjetju Snaga pa so zneske na položnicah
dvignili za povprečno 1,65 evra. A še najbolj občutne
so bile sredi leta podražitve vrtcev, ki so bile kar 14-
odstotne. Omeniti je treba še blamažo pri uvedbi
letne vozovnice za LPP, ki stane kar 365 evrov, zato
se je zanjo odločila le peščica potnikov.

Projekt NUK II dalje, a na
majavih temeljih
Maja letos so na ministrstvu za izobraževanje,
znanost in šport podpisali 1,6 milijona evrov vreden
dodatek k projektni dokumentaciji za novo narodno
in univerzitetno knjižnico, kar bo izbranim arhitektom
iz biroja Bevk Perović omogočilo dokončanje
projektov. Kdaj bodo na ministrstvu zagotovili še
denar za gradnjo, za zdaj ni jasno, obeti pa niso
dobri, saj v proračunih za leti 2020 in 2021 za to ni
sredstev. Po napovedih bi za gradnjo potrebovali
skoraj 50 milijonov evrov, na ministrstvu pa omenjajo
možnost, da bi projekt sofinancirali z evropskimi
sredstvi.
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50 min Upravna
inšpekcija:
neskončno
čakanje na
državljanstvo »ni
opravičljivo«

1 ura Ljubljana v letu
2019: trgovina
Ikea bo zgrajena
pred novo
narodno in
univerzit...

1 ura Najodmevnejši
spodrsljaji
slovenskega
športa v 2019

Vse objave

Gradbena dela na Cukrarni v
polnem zagonu
Več kot 21 milijonov evrov – evropskih sredstev je za
13 milijonov – vreden projekt preobrazbe nekdanje
Cukrarne v muzej sodobne umetnosti teče po
načrtih. Delavci Strabaga so utrdili opečnate stene,
porušili notranjost, odstranili streho in jo že
nadomestili z jekleno konstrukcijo. Ljubljanska
občina zaključek projekta načrtuje do pomladi 2021.
Razstavna galerija se bo razprostirala na 2800
kvadratnih metrih, v stavbi bodo še prostor za
performanse in glasbo, jazz klub in restavracija, v
kleti pa bo mogoče izvajati delavnice. Tudi zunanja
ureditev – južno dvorišče – bo lahko prireditveni
prostor.

Cene nepremičnin podirale
stare rekorde
Cene nepremičnin v Ljubljani so letos prvič presegle
raven iz leta 2008. Za kvadratni meter rabljenega
stanovanja je bilo v prvem polletju v povprečju treba
odšteti skoraj 2800 evrov, rabljena stanovanja na bolj
zaželenih lokacijah pa so se prodajala po še višji
ceni. Investitorji so se tako kot leta 2008 osredotočili
predvsem na gradnjo nadstandardnih, luksuznih ali
prestižnih stanovanj, ki v večini primerov sploh ne
upravičujejo vseh teh superlativov. V drugi polovici
leta se je po statistiki začela rast cen umirjati in nihče
ne bo presenečen, če se bo trend prihodnje leto
obrnil.

Soseska na Brdu se še širi
Oktobra je republiški stanovanjski sklad začel graditi
498 stanovanj soseske Novo Brdo, ki bodo v celoti
namenjena najemu in naj bi jih dokončali jeseni leta
2021. Najemnina naj bi znašala od šest do osem
evrov na kvadratni meter. Še nekaj mesecev prej je v
bližini gradnjo najemnih stanovanj zagnal ljubljanski
stanovanjski sklad, ki naj bi tu dokončal 174
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najemnih stanovanj. To bosta eni največjih investicij
v javna najemna stanovanja, ki predstavljata tudi
nekakšen preobrat od gradnje lastniških h gradnji
najemnih stanovanj, ki jih sploh v Ljubljani krvavo
primanjkuje.

Džamija bliže dokončanju
Približno leto in pol po ustavljeni gradnji islamskega
versko-kulturnega centra so letos na gradbišču
znova zabrneli gradbeni stroji. Islamski skupnosti v
Sloveniji je namreč uspelo pridobiti novo
večmilijonsko katarsko donacijo, s katero bodo lahko
dokončali gradnjo.

Kanal C0 glavni okoljski
problem
Potem ko je ljubljanska občina že zgradila več kot
polovico povezovalne kanalizacijske cevi, ki bi prek
Broda, Ježice, Tomačevega in Sneberij povezala
Medvode in Vodice s posodobljeno čistilno napravo v
Zalogu, so na okoljskem ministrstvu ugotovili, da je
pri izdaji dovoljenj za gradnjo prišlo do več kršitev.
Glavni problem naj bi bil, da občini za kanal ni bilo
treba izvesti presoje vplivov na okolje in zdi se, da
bodo sedaj vztrajali pri tem, da se ta presoja naredi
vsaj za manjkajoči del. Kaj se bo zgodilo, če bi ta
presoja pokazala, da bi bili vplivi na okolje preveč
škodljivi, za zdaj ni jasno.

Ekspresna rešitev za nelegalno
odlagališče sredi mesta
Delavci občinskega podjetja VO-KA Snaga so po
nalogu občinske inšpekcije le nekaj dni po našem
prvem članku o nezakonito odloženih odpadkih na
območju nekdanjega Papir servisa v Mostah te v
začetku decembra odpeljali. S tem so na ljubljanski
občini ekspresno rešili problem, za katerega se je
sprva zdelo, da se bo vlekel še mesece. V
kompleksu so bili odloženi tudi nekomunalni odpadki,
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med katere spadajo tudi nevarni odpadki in za katere
je pristojen republiški inšpektorat za okolje in prostor,
kjer so postopek vodili precej zmedeno.
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Združitev ponudnikov programskih rešitev

Ponudnika programskih rešitev – Saop in MIT informatika sta sklenila dogovor o združitvi.

Kranj – Podjetje Saop iz Šempetra pri Gorici je na začetku meseca s podjetjem MIT informatika iz Kranja sklenilo
dogovor o združitvi.

Saop je vodilni ponudnik poslovnih programskih rešitev in storitev za računovodske servise, podjetja in javne
ustanove, med uporabniki njihovih rešitev je vsak četrti računovodski servis in vsaka tretja šola v Sloveniji. Matično
podjetje v Sloveniji skupaj s podružnicama na Hrvaškem in v Srbiji zaposluje več kot 150 visoko izobraženih
strokovnjakov, od marca 2016 dalje pa je del češke skupine Solitea, ki jo sestavlja dvanajst IT-podjetij iz petnajstih
držav.

Podjetje MIT Informatika je vodilni partner slovenskih proizvodnih podjetij s ponudbo informacijskih rešitev za
digitalizacijo poslovanja, poleg tega nudi tudi rešitve za storitveno dejavnost, gradbeništvo ter za podjetja, ki se
ukvarjajo z zbiranjem in s predelavo odpadkov.

Z združitvijo obeh podjetij je Slovenija dobila močnega ponudnika lastnih informacijskih rešitev ERP, ki bo še
najprej lahko uspešno tekmoval tudi s tujimi ponudniki. Saop je z združitvijo okrepil tržni delež v gospodarstvu
oziroma v proizvodnji in postal tudi eden večjih zaposlovalcev z lastno rešitvijo ERP. Obe podjetji sta na
slovenskem trgu že dolgo prisotni – Saop 32 let, MIT informatika pa 29.

Kot je ob sklenitvi dogovora dejala Petra Šinigoj, direktorica Saopa, je njihova vizija uporabnikom poenostavljati
poslovanje s pametnimi rešitvami in odličnimi partnerskimi odnosi, pri tem pa ob nenehnih tehnoloških in
zakonodajnih spremembah lahko le z združevanjem in skupnimi močmi ponudijo uporabnikom dobre rešitve in več
kot tuji konkurenti. V MIT informatika so po besedah direktorice Marjete Povalej prepričani, da jim bo združitev
omogočila hitrejši razvoj, hkrati pa se jim odpira tudi priložnost za širitev na srbski in hrvaški trg.

Besedilo: Cveto Zaplotnik 
Kategorija: Gospodarstvo / torek, 31. december 2019 / 08:18  
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Kaj nam je prineslo leto 2019?
31.12.2019 ob 13:00   

Ob koncu leta 2019 je Statistični urad RS objavil najnovejše uradne
statistične podatke o stanju v državi, ki so zaznamovali to leto.

Več moških kot žensk

Prebivalstvo Slovenije je 1. julija 2019 sestavljalo 1.045.835 moških in 1.043.475
žensk, skupaj 2.089.310 prebivalcev in prebivalk. Prvič v več kot 160-letni
zgodovini, odkar imamo zanesljive podatke o prebivalstvu na sedanjem ozemlju
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Slovenije, je bilo med prebivalci in prebivalkami več moških kot žensk. Táko
številčno razmerje med spoloma je predvsem posledica močnejšega priseljevanja
iz tujine.

Nižja stopnja brezposelnosti

Stopnja anketne brezposelnosti je bila v 3. četrtletju 2019 4,8-odstotna. To je ena
nižjih vrednosti tega podatka po letu 2008, ko je bila najnižja (v 3. četrtletju 2008:
4,1-odstotna).

Rast plač

Povprečna mesečna bruto plača se je v 2019 zvišala. V prvih devetih mesecih je
bila nominalno za 4,3 odstotka višja kot pred letom, medtem ko je bila realno (tj. ob
upoštevanju indeksa rasti cen življenjskih potrebščin) višja za 2,6 odstotka. Če bi
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se taka rast plač nadaljevala do konca 2019, bi bila to najvišja rast plač v zadnjih
10 letih. Povprečna bruto plača za september 2019 je znašala 1.712,11 evra.

Slabše gospodarsko razpoloženje

Gospodarsko razpoloženje se je v letu 2019 precej poslabšalo. Po precejšnjem
optimizmu na začetku leta 2018 je do konca tega leta že precej upadlo. Vrednost
tega kazalnika je bila v Sloveniji nazadnje tako nizka konec 2014.

Trend je podoben tudi v celotni EU-28, le da se je kazalnik gospodarske klime
letos tam znižal še nekoliko izraziteje kot pri nas. Letos je zaupanje najizraziteje
upadlo v gradbeništvu, v predelovalnih dejavnostih in med potrošniki. Med
potrošniki se je poslabšalo predvsem mnenje o splošnih gospodarskih razmerah v
državi.

Večji pridelek žita, manjši pridelek sadja kot v 2018
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V 2019 je bilo 40 odstotkov celotne površine njiv posejane s koruzo. Pridelek
koruze za zrnje bo po pričakovanjih približno tak kot v 2018. S pšenico je bilo
posejane 6 odstotkov celotne površine njiv. Pridelek pšenice, ki je naše
najpomembnejše krušno žito, je bil v 2019 največji pridelek v zadnjih 20 letih.

Pridelek hmelja v 2019 je bil letos za 30 odstotkov lažji kot v 2018. Slabši pridelek
v primerjavi z lanskim je bil v glavnem posledica manj ugodnih vremenskih razmer,
predvsem nižjih temperatur in toče. Pridelek grozdja je v 2019 tehtal 108.000 ton,
kar je 15 odstotkov manj kot v 2018.

Po prvi oceni naj bi bila vrednost kmetijske proizvodnje v 2019 za 6 odstotkov nižja
kot v 2018. Znašala naj bi 1.320 milijonov evrov.

Do konca septembra 2019 več kot 5 milijonov turistov
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Slovenija postaja z vsakim letom bolj priljubljena in obiskana turistična destinacija.
Do konca septembra 2019 je bilo v turističnih nastanitvenih obratih zabeleženih že
več kot 5 milijonov prihodov turistov, kar je 6 odstotkov več kot v istem obdobju
lani. Od tega je bilo skoraj 4 milijone tujih turistov, 1,1milijona pa domačih.

Od tujih turistov so letos do konca septembra ustvarili največ prenočitev turisti iz
Nemčije, in sicer 14 odstotkov vseh prenočitev tujih turistov. Sledili so turisti iz
Italije z 10 odstotki vseh prenočitev tujih turistov, Avstrije z 8 odstotki, Nizozemske
s 6 odstotki in Češke s 5 odstotki vseh prenočitev tujih turistov.

Dvig cen

Od januarja do konca novembra 2019 so se cene v povprečju zvišale za 2
odstotka, od novembra 2018 do novembra 2019 (v enem letu) pa za 1,4 odstotka.
Letno inflacijo so najbolj višale višje cene hrane in brezalkoholnih pijač ter višje
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cene raznovrstnega blaga in storitev (predvsem za 14 odstotkov dražje
zdravstveno zavarovanje), blažile pa so jo predvsem nižje cene goriv in energije.

Porast spletnega nakupovanja

Spletno nakupovanje še vedno narašča. Vsaj en spletni nakup je v zadnjih 12
mesecih pred anketiranjem v prvem četrtletju 2019 opravilo 56 odstotkov oseb
starih med 16 in 74 let.

43 % e-kupcev je prek spleta kupovalo oblačila, športno opremo ali obutev.

37 % e-kupcev je prek spleta kupovalo dobrine za gospodinjstvo (belo tehniko, pohištvo itd.).

31 % e-kupcev je prek spleta rezerviralo počitniške aranžmaje ali nastanitve.

24 % e-kupcev je prek spleta kupilo letalske karte ali organiziralo prevoze (najem avtomobila,
GoOpti ipd.).

Umirjanje gospodarske rasti
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Gospodarska rast se je po naglem naraščanju v prejšnjih letih in potem ko je
obseg bruto domačega proizvoda v 2017 presegel najvišjo predkrizno vrednost iz
leta 2008, umirjala. V prvih treh četrtletjih leta 2019 se je obseg bruto domačega
proizvoda glede na isto obdobje prejšnjega leta povečal za 2,7 odstotka, kar je bilo
zmernejše povečanje kot v zadnjih letih, vendar še vedno višje od evropskega
povprečja.

Dolg in primanjkljaj

Nadaljevanje ugodnih razmer na trgu dela in visoka gospodarska rast je v prvi
polovici leta 2019 ugodno vplivalo tudi na gibanja statistike javnih financ.

Dolg države je ob koncu letošnjega prvega polletja znašal 31,8 milijarde evrov,
preračunano na prebivalca je to znašalo 15.259 evrov. V deležu BDP je dolg
znašal skoraj 68 odstotkov, kar je za skoraj 3 odstotne točke manj kot ob koncu
leta 2018.

Državni dolg se je v primerjavi s koncem lanskega leta zmanjšal za 419 milijonov
evrov, najbolj pri dolgoročnih obveznicah in posojilih.

Dolg Slovenije je bil ob koncu prvega polletja 2019 za 13 odstotnih točk nižji od
povprečja EU-28 (80 odstotkov BDP).
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Združitev ponudnikov programskih rešitev

Ponudnika programskih rešitev – Saop in MIT informatika sta sklenila dogovor o združitvi.

Kranj – Podjetje Saop iz Šempetra pri Gorici je na začetku meseca s podjetjem MIT informatika iz Kranja sklenilo
dogovor o združitvi.

Saop je vodilni ponudnik poslovnih programskih rešitev in storitev za računovodske servise, podjetja in javne
ustanove, med uporabniki njihovih rešitev je vsak četrti računovodski servis in vsaka tretja šola v Sloveniji. Matično
podjetje v Sloveniji skupaj s podružnicama na Hrvaškem in v Srbiji zaposluje več kot 150 visoko izobraženih
strokovnjakov, od marca 2016 dalje pa je del češke skupine Solitea, ki jo sestavlja dvanajst IT-podjetij iz petnajstih
držav.

Podjetje MIT Informatika je vodilni partner slovenskih proizvodnih podjetij s ponudbo informacijskih rešitev za
digitalizacijo poslovanja, poleg tega nudi tudi rešitve za storitveno dejavnost, gradbeništvo ter za podjetja, ki se
ukvarjajo z zbiranjem in s predelavo odpadkov.

Z združitvijo obeh podjetij je Slovenija dobila močnega ponudnika lastnih informacijskih rešitev ERP, ki bo še
najprej lahko uspešno tekmoval tudi s tujimi ponudniki. Saop je z združitvijo okrepil tržni delež v gospodarstvu
oziroma v proizvodnji in postal tudi eden večjih zaposlovalcev z lastno rešitvijo ERP. Obe podjetji sta na
slovenskem trgu že dolgo prisotni – Saop 32 let, MIT informatika pa 29.

Kot je ob sklenitvi dogovora dejala Petra Šinigoj, direktorica Saopa, je njihova vizija uporabnikom poenostavljati
poslovanje s pametnimi rešitvami in odličnimi partnerskimi odnosi, pri tem pa ob nenehnih tehnoloških in
zakonodajnih spremembah lahko le z združevanjem in skupnimi močmi ponudijo uporabnikom dobre rešitve in več
kot tuji konkurenti. V MIT informatika so po besedah direktorice Marjete Povalej prepričani, da jim bo združitev
omogočila hitrejši razvoj, hkrati pa se jim odpira tudi priložnost za širitev na srbski in hrvaški trg.

Besedilo: Cveto Zaplotnik 
Kategorija: Gospodarstvo / torek, 31. december 2019 / 08:18  
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Gradbeništvo negotovo v 2020
31.12.2019 08:59

Ljubljana, 31. decembra (STA) - Leto 2019 se je začelo z visoko rastjo gradbenih del, ki
pa so v drugi polovici leta začela upadati. Veliki gradbinci naj bi poslovali podobno kot
lani, za prihodnje leto pa so negotovi in v veliki meri računajo na državne investicije.

Leto se po začetnem optimizmu končuje podobno kot lansko. Začelo se je zelo optimistično z
visoko rastjo obsega izvedenih del, ki je v prvem četrtletju dosegla več kot 23 odstotkov, v
drugem se je začela umirjati, v tretjem je bil v panogi precejšen padec, ki se je nadaljeval tudi
v zadnjem četrtletju. Tako je po 10 mesecih rast del znašala 4,8 odstotka, pri tem del na
stavbah za 2,7 odstotka, na gradbenih inženirskih objektih pa 5,7 odstotka.

"Tudi v zadnjih dveh mesecih lahko pričakujemo nadaljnje padanje in verjetno bomo do konca
leta beležili le še minimalno rast, ki bo verjetno nižja od treh odstotkov. Očitno je investitorski
zagon opešal. Pri tem so podjetja zaskrbljena tudi zaradi skromnega števila razpisov za
projekte prometne infrastrukture," je za STA povedal direktor Zbornice gradbeništva in
industrije gradbenega materiala pri GZS Jože Renar.

Negotovo v leto 2020, veliko odvisno od države

Renar ob podatkih glede izvedenih del upa, da so podjetja uspela izboljšati poslovne rezultate,
saj je bila dodana vrednost na zaposlenega v letu 2018 kljub že drugemu zaporednemu letu
rasti še vedno med najnižjimi v primerjavi z drugimi dejavnostmi, dosegla je namreč 71
odstotkov povprečja vseh gospodarskih dejavnosti v Sloveniji.

"Zato ni čudno, da gre večina za plače, ki so lani dosegale le 76 odstotkov povprečja plač v
gospodarskih družbah v Sloveniji. Dobički so, kljub pogostim medijskim pretiravanjem o bajnih
zaslužkih v gradbeništvu v času konjunkture, skromni, saj upoštevaje obseg čistih prihodkov
od prodaje dosegajo le 72 odstotkov povprečja slovenskih gospodarskih družb. Tako za razvoj
ostaja premalo," opozarja Renar.

V Kolektorju, ki je ob skupnem upoštevanju družb Kolektor Koling in Kolektor CPG največji
gradbinec v državi, ocenjujejo, da bodo rezultati v obeh družbah podobni lanskim. Kot so
povedali za STA, so z letom 2019 zadovoljni, saj so dosegli zastavljene cilje. Kolektor Koling je
imel lani 123,3 milijona evrov prihodka in 3,4 milijona evrov čistega dobička, Kolektor CPG
120,1 milijona evrov prihodka in 3,2 milijona evrov čistega dobička.

"Obeti za leto 2020 so malce bolj negotovi, saj bo gradbeništvo v Sloveniji v veliki meri odvisno
od večjih projektov, kot sta tretja razvojna os in drugi tir. Njihov začetek je tudi pogoj, da lahko

Findinfo.si 31.12.2019 
TorekDržava: Slovenija

09:03

https://www.findinfo.si/medijsko-sredisce/dnevne-n... 1 / 3

Findinfo.si 31.12.2019 
TorekDržava: Slovenija

Kazalo

09:03

https://www.findinfo.si/medijsko-sredisce/dnevne-n...

27

https://www.findinfo.si/medijsko-sredisce/dnevne-novice/255477










O
bj

av
e 

so
 n

am
en

je
ne

 in
te

rn
i u

po
ra

bi
 v

 s
kl

ad
u 

z 
od

lo
čb

am
i Z

AS
P 

in
 s

e 
br

ez
 s

og
la

sj
a 

im
et

ni
ka

 p
ra

vi
c 

ne
 s

m
ej

o 
pr

os
to

 ra
zm

no
že

va
ti 

in
 d

is
tri

bu
ira

ti!

ohranimo trenuten obseg gradbenih poslov tudi v prihodnjem letu," so povedali v Kolektorju.

Ocenjujejo, da imajo za začetek prihodnjega leta zmogljivosti dobro zasedene, nato pa se jim
bodo, odvisno od posameznih projektov, sproščale. "Ohlajanje je trenutno opazno pri državnih
investicijah na področju cestne infrastrukture, kjer je zaznati precejšen upad naročil Direkcije
RS za infrastrukturo kot glavnega naročnika ter tudi ohlajanje investicij s strani zasebnih
naročnikov. Ugotavljamo, da se država očitno ne drži obljubljenega šestletnega drsnega plana
investicij, in to že po nepolnih treh letih, odkar je sprejela te zaveze," so dodali v Kolektorju.

V Pomgradu, po prihodkih tretjem največjem gradbincu, letos plana ne bodo dosegli, so pa
kljub temu zadovoljni s poslovanjem skupine. "Nedoseganje planskih številk je predvsem
posledica zakasnitve pričetka nekaterih že podpisanih pogodb," je za STA povedal predsednik
uprave Pomgrada Iztok Polanič.

Kakšno bo letošnje poslovanje, ne razkrivajo. "Poslovnega rezultata v primerjavi z lanskim ne
moremo komentirati, saj bi bilo nekorektno predstavljati finančne kazalnike v času, ko leto še
ni zaključeno," je sredi decembra dejal Polanič.

V Pomgradu že opažajo ohlajanje gospodarstva, še posebej pri podjetjih, ki delujejo na
nemškem in italijanskem trgu. Od leta 2017 upada tudi število izdanih gradbenih dovoljenj, kar
dolgoročno za gradbeništvo ne pomeni nič dobrega, pravijo v družbi.

"Kljub temu pa ostajamo zmerno optimistični za naslednje leto in upamo, da bo ta nihanja in
ohlajanje uravnotežila tudi država z infrastrukturnimi projekti," je povedal Polanič.

Renar ocenjuje, da bodo razmere za slovensko gradbeništvo v letu 2020 "zelo nepredvidljive,
saj nas čakajo nove pomembne odločitve na državnih projektih za izgradnjo drugega tira in
tretje razvojne osi". "Skupni obseg del bi sicer moral ostati podoben letošnjemu. Toda če bo
pomemben del naročil šel v roke tujcem bo to imelo izjemno negativne posledice na slovensko
gradbeništvo, zaposlene, razvoj dejavnosti, BDP, kakor tudi na razvoj gradbenih poklicev v
Sloveniji," je dodal.

Zbornica opozarja na damping izvajalcev iz tretjih držav

Javno naročanje v gradbeništvu z več kot 50-odstotnim deležem na trgu še naprej največji
naročnik. "Ob tem pa država brez izločanja neobičajno nizkih ponudb, ki gredo v gradbeništvu,
kjer strošek dela v povprečju predstavlja prek 50 odstotkov vseh stroškov, izključno na račun
prenizko ocenjene vrednosti vloženega dela, izvaja izjemen socialni pritisk na dejavnost in
zaposlene," opozarja Renar.

"Tu pa država z nedomišljeno zakonodajo in šibkimi inšpekcijskimi službami dopušča socialni
damping v dejavnosti, še več, z vabljenjem izvajalcev iz tretjih držav z najnižjimi socialnimi
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standardi v Evropi načrtno ruši težko dosežene dogovore socialnih partnerjev v socialnem
dialogu v gradbeništvu - Kolektivno pogodbo gradbenih dejavnosti, saj se dobro zaveda, da ta
zavezuje le del slovenskih podjetij, ostalim, med njimi tudi tujcem, pa je ni treba spoštovati," je
dejal.

Pri tem opozarja, da Slovenija vabi celo izvajalce iz držav, ki niso podpisnice vladnega
sporazuma o javnih naročilih (GPA), sklenjenega v okviru Svetovne trgovinske organizacije
(WTO), kar Evropska komisija v smernicah o udeležbi ponudnikov in blaga tretje države na
trgu javnih naročil EU, objavljenih julija letos, odločno odsvetuje.

"Avstrija je to storila že pri naročilu izvajalca na karavanškem predoru brez čakanja na EU-
smernice in razpis odprla izključno za članice EU, pridružene članice in Švico. Tunel uspešno
gradi avstrijsko podjetje, pri nas pa smo se dve leti prepirali in na koncu sprejeli odločitev o
turškem izvajalcu, ki je v škodo našega BDP, ki nam jo EU jasno odsvetuje, slovenska javnost
in politika pa jo sprejemajo kot 'veliko gospodarsko pridobitev'. Posledice nikakor ne bodo le
gospodarske, učinkovale bodo na naši pokojninsko in zdravstveno blagajno, zbrane davke od
plač, široko potrošnjo v Sloveniji, na izobraževalni sistem. Ob tem pa še najbolj čudi, da vsi tuji
veliki investitorji, ki prihajajo v Slovenijo najemajo za svoje projekte izključno slovenske
izvajalce," je do izbora turškega Cengiza za gradnjo druge cevi predora Karavanke kritičen
Renar.
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Zgodilo se je v letu 2019
 Objavil-a na spletu  Notranjsko primorske Novice  - torek, 31. decembra 2019

Cerknica, regija – Obračamo zadnji list letošnjega leta; zgodilo se je veliko dogodkov, ki bi se jih radi spominjali, saj so bogatili

naša življenja, jih osmislili, včasih pa samo poskrbeli za to, da so kvalitetnejša. Zadnji prispevki letošnjega leta – nadaljevali

bomo z njimi tudi v prve dni novega -, bodo namenjeni pogledu nazaj. V letu, ki se izteka, smo na portalu  Notranjsko-

primorskih novic objavili preko 1200 prispevkov, pretežno avtorskih in predvsem iz regije. Nekaterih, ki ste jim bralci

namenili posebno pozornost, se bomo v pregledu spomnili še enkrat. Iz uredništva novic vsem voščimo prijetne praznike in

srečno v letu 2020!

Požar v IC Podskrajnik – Foto: Valter Leban

Višja strokovna šola v okviru Šolskega centra Postojna postaja vse pomembnejši dejavnik izobraževanja v Primorsko-notranjski regiji.

Zgolj izobraževanje dijakov in študentov v vse bolj dinamičnem, tudi gospodarskem okolju enostavno ni več dovolj, saj podjetja, 

njihovi lastniki in zaposleni potrebujejo znanje, ki včasih presega pravila izobraževalnih načrtov in tudi premajhne elastičnosti
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odločevalcev nujnih sprememb. O povezovanju edine notranjske ustanove, ki omogoča izobraževanje na višji strokovni stopnji in

gospodarstvu je bilo več napisanega v članku  https://notranjskoprimorske.si/2019/01/sinergija-med-solskim-centrom-postojna-

in-slovenskimi-podjetji-tudi-s-projektom-munera-3/.

V zastekljenem prostoru pri nekdanji trgovini zadruge Krpan v središču Cerknice so bile v okviru Pusta v Cerknici 2019 od 28.

februarja, do pepelnične srede na ogled umetniške ilustracije poznanih likov cerkniškega karnevala, kot jih vidi umetnik in

srčni pustar Ivo Kvartuč Ajva. https://notranjskoprimorske.si/2019/02/na-ogled-pustne-ilustracije-iva-kvartuca-ajve/

Klubu stoletnikov se je pridružil tudi  Franc Poklar iz Podgraj je 19. februarja dopolnil častitljivih sto let. Ob tem

pomembnem jubileju mu je bistriški župan Emil Rojc zaželel še veliko zdravja in srečnih trenutkov v krogu družine. Slavljenec

nam je ob tej priložnosti namenil nekaj svojih misli, med njimi pa je zagotovo najpomembnejša ta, da v svojem življenju ne bi

ničesar spreminjal. https://notranjskoprimorske.si/2019/03/stoletnik-franc-poklar-iz-podgraj-delati-delati-je-treba-in-ne-lezati/

 Plesalci športnega društva Pike iz Pivke so aprila  na državnem prvenstvu v cheerleadingu v Ljubljani s svojimi nastopi 

osvojili tako gledalce, ki so jih nagradili s stoječimi ovacijami, kot tudi sodnike. Osvojili so dva naslova državnih prvakov;

najboljša je bila članska skupina v cheerjazzu, v kategoriji članski pom-par pa sta bila najboljša Artur Steffe in Špela Bubnič,

ki sicer z reprezentanco v kratkem odhajata na svetovno prvenstvo v Ameriko, kjer so se tudi odlično

odrezali. https://notranjskoprimorske.si/2019/04/plesalci-pivskega-drustva-pike-do-dveh-naslovov-drzavnih-prvakov/

V cerkniškem  Notranjskem regijskem parku so v turistično sezono v letu 2019 podali na polno; obiskovalcem Cerkniškega

jezera in okolice niso ponujali le dogodivščin in aktivnosti ob nedeljah, pač pa tudi ob sobotah. Za tematske vikende so moči

združili različni  ponudniki in pripravili bogato ponudbo dejavnosti. V parku pa turizma ne razvijajo le s programom ob

jezeru, pač pa veliko bolj celostno. Kot je v pogovoru pojasnil direktor Notranjskega parka  Matevž Podjed, bodo v petih letih

v infrastrukturo vložili 1,5 milijona evrov. »To pa bo le osnova, na kateri bomo lahko razvijali turizem; pripravili bomo

strategijo, ki se je bomo dosledno držali, pomagala pa nam bo predvsem postaviti

prioritete.« https://notranjskoprimorske.si/2019/05/postavljajo-temelje-na-katerih-bodo-lahko-domacini-gradili-turizem/

Junija je požar popolnoma uničil obrat tovarne Fragmat v Podskrajniku  pri Cerknici. Pogorišče  si je  ogledal tudi premier

Marjan Šarec, ki je odziv gasilcev in drugih služb ob požaru ocenil kot zelo dober. »Pomembno je, da zdaj ni nobene nevarnosti

za prebivalstvo,« je poudaril. Vodo v Cerknici je bilo prve dni treba sicer prekuhavati, a župan Marko Rupar je zagotovil, da je

ukrep predvsem preventiven. Po prvih grobih ocenah škoda znaša 25 milijonov

evrov. https://notranjskoprimorske.si/2019/06/sarec-po-ogledu-pogorisca-fragmata-za-prebivalstvo-ni-nevarnosti/
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Prvo polovico leta je zaznamovalo povečano število napadov volkov na domače živali. Stanje na terenu si je sredi julija ogledala

tudi  ministrica za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano Aleksandra Pivec, ki je v Novi vasi prisluhnila kmetom, lovcem in

drugim, ki jih skrbi čedalje večje število napadov volkov na domače živali. Poudarila je, da preventivni ukrepi, ki se jih kmetje

poslužujejo, niso primerni za vsa območja, napovedala je tudi višje pobude za nakup zaščitne opreme in živali. »Vendar to ne

pomeni, da ni treba v prihodnje priti do nekega normalnega števila

populacije.« https://notranjskoprimorske.si/2019/07/ministrica-napade-volkov-ocenila-kot-nevzdrzne-volk-in-medved-ne-

bivata-vec-v-gozdu-prihajata-na-dvorisca-his/

V iztekajočem letu je tudi večkrat na različnih krajih prišlo do onesnaženja voda; avgusta je bila to pereča tema v Žusterni,

kjer so ob enkratnem izlivu manjše količine fekalnih vod v morje na kopališču izobesili rdečo zastavo, kot večkrat v zadnjih

letih, pa zopet prišlo do pogina rib v potoku Cerkniščica, kjer se redno dogaja, da se mešana kanalizacija ob večjih nalivih iz

razbremenilnih jaškov preliva v naravo. https://notranjskoprimorske.si/2019/08/cerkniscica-vedo-da-odplake-tecejo-v-potok-a-

ne-naredijo-nicesar/

Solidarnost s poškodovanimi kolegi – motoristi so oktobra izkazali na dobrodelnem  treningu motokrosa v Žireh, ki so ga letos

že drugič pripravili bratje Irt, Matevž, Jernej in Peter, da bi zbrali sredstva za rehabilitacijo poškodovanih kolegov

motokrosistov, tokrat za Maksa Mausserja, Aneja Dopliharja in Sebastjana Bahurja. Po 60 evrov je njim v pomoč prispevalo

več kot 50 prijavljenih voznikov, sredstva za sklad pa so zbirali tudi na samem treningu in prek Društva paraplegikov severne

Primorske. https://notranjskoprimorske.si/2019/10/to-soboto-v-zireh-dobrodelni-trening-za-poskodovane-motokrosiste/

Na kar 280 kvadratnih metrov veliki drsalni ploščadi, pokriti s šotorom, v Grajskem parku v Gornjem Logatcu pa že od

sredine novembra  uživajo najmlajši pa tudi starejši. Brezplačno drsališče je odprto vsak dan od 9. do 22. ure in bo do 23.

februarja prostor, kjer se bodo družili otroci, mladostniki in odrasli. https://notranjskoprimorske.si/2019/11/v-logatcu-drsajo-

tudi-ko-pada-dez/

Decembra so na  Komunali Cerknica  sklicali novinarsko konferenco, kjer je delnega lastnika javnega podjetja, to je Občino

Loška dolina, direktor Anton Kranjc obtožil, da »nelegalno in po domače« gradi primarni vodovod med Viševkom in Žago.

»Gradi se brez projektne dokumentacije, brez gradbenega dovoljenja … in krši se gradbeni zakon. Na obtožbe so se odzvali

tudi na občini. https://notranjskoprimorske.si/2019/12/komunala-cerknica-loska-dolina-vodovod-gradi-nelegalno-in-po-

domace/

V kratkem pregledu smo poskusili ujeti utrip v regiji v iztekajočem letu, izbrani prispevki pa so v posameznem mesecu dosegli

nadpovprečno število ogledov. Uredništvo Notranjsko-primorskih novic
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